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Saksfremlegg 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 

Kommunestyret   

 
Oppfølging av rapport fra eierskapskontroll i 
Interkommunalt arkiv (IKA) Trøndelag IKS 
 

 

Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret tar informasjonen til orientering.  

 

Saksdokumenter (ikke vedlagt) 

PS 7/2024 Eierskapskontroll IKA Trøndelag IKS 

 

Saksopplysninger 

Kommunestyret behandlet rapport fra eierskapskontroll i Interkommunalt arkiv 
(IKA) Trøndelag IKS 26. februar 2024 (sak 7/2024). Rapporten konkluderer med 
at Malvik kommune i hovedsak utøver eierskapet i IKS-et i samsvar med 
kommunestyrets vedtak og lovkrav, samt etablerte normer for eierstyring. I 
rapporten kommer revisor med seks anbefalinger til Malvik kommune som eier. 
Kommunestyret ba kommunedirektøren legge fram saker til behandling til 
kommunestyret som svarer ut disse anbefalingene innen 1. juli 2024. Denne 
saken er en oppfølging av dette vedtaket.  

 

Konsekvenser for klima og miljø 

Saken har ingen direkte konsekvenser for klima og miljø.  

 

Økonomiske konsekvenser for kommunen 

Saken har ingen direkte økonomiske konsekvenser for kommunen. 

 

Vurdering 

I tabellen nedenfor er anbefalingene fra revisor listet opp, med tilhørende 
beskrivelse av kommunedirektørens oppfølging.  

 

https://prod01.elementscloud.no/publikum/971035560_PROD-971035560/DmbMeeting/86


 

 

Anbefalinger:   Kommunedirektørens oppfølging:  

 

Sikre at det blir valgt 
vararepresentanter til 
eierrepresentanten i henhold til 
nye endringer i IKS-loven.  

 

Fra 1. juli 2023 ble det innført et nytt krav 
om at det skal velges minst to 
varamedlemmer for hvert fast medlem til 
representantskapet i interkommunale 
selskaper.  

Det fremmes egen sak til kommunestyret i 
juni 2024 med valg av andre 
vararepresentant til representantskapet i 
IKA Trøndelag IKS. 

Kommunaldirektøren har i etterkant av 
eierskapskontrollen gått gjennom alle IKS-er 
Malvik kommune er medeier i. 
Gjennomgangen viser at det er behov for å 
velge andre vararepresentant til ytterligere 
fire IKS. Disse sakene fremmes også til 
kommunestyret i juni 2024. 

 

Implementere en praksis som 
sikrer tilstrekkelig 
kommunikasjon mellom 
kommunestyret og 
eierrepresentanter som ikke 
sitter i kommunestyret. 
Praksisen bør også sikre 
tilstrekkelig informasjon til 
kommunestyret i forkant av 
møter og generelt om 
kommunens selskaper. 

 

Rapporten peker på at når 
eierrepresentanten ikke er medlem av 
kommunestyret, må en påse at det sikres en 
praksis som gjør at kommunestyret får 
tilstrekkelig informasjon til å ivareta 
kommunens interesser.  

Dagens eierskapsmelding omtaler ikke 
spesifikt problemstillinger rundt 
eierrepresentant som ikke er medlem av 
kommunestyret, herunder representanter 
valgt fra administrasjonen. Dette vil bli et 
tema i revidert eierskapsmelding, som 
legges fram for kommunestyret i løpet av 
høsten 2024.  

 

 

Sikre tilstrekkelig opplæring og 
informasjon til 
eierrepresentanter. 

 

 

Rapporten viser til at kommunen må påse at 
eierrepresentanter som ikke er folkevalgte 
får samme opplæring som 
eierrepresentanter som er folkevalgte.  

Opplæring i eierstyring gjennomføres i 
forbindelse med folkevalgtopplæring etter 
hvert valg. Representantene får også 
skriftlig informasjon som gjelder selskapet 
de er valgt som representant til.  

I revidert eierskapsmelding som legges fram 
høsten 2024, er det naturlig å omtale også 



 

 

opplæring av eierrepresentanter som ikke er 
folkevalgte. 

 
 

Ha en prinsipiell diskusjon i 
kommunestyret om 
styregodtgjørelse og vurdere en 
jevnlig behandling av honorar 

 

 

En slik diskusjon er naturlig å ta i forbindelse 
med at kommunestyret behandler revidert 
eierskapsmelding høsten 2024.  
 

 

Vurdere behovet for 
regelmessige eiermøter 

 

 

En slik diskusjon er naturlig å ta i forbindelse 
med at kommunestyret behandler revidert 
eierskapsmelding høsten 2024.  
 

 

Følge opp ovenfor selskapet at 
protokoller sendes ut innen 
rimelig tid 

 

 

Rapporten viser til at protokollen fra 
representantskapsmøtene sendes ut lenge 
etter møtet har vært, og at det oppleves 
som et hinder for at eierrepresentanten får 
sendt sin skriftlige tilbakemelding til 
kommunestyret innen rimelig tid etter 
møtet. 

Det var representantskapsmøte i IKA 
Trøndelag IKS 22. april 2024. Per 5. juni var 
protokollen ikke kommet, og 
eierrepresentanten vil følge opp dette mot 
IKA Trøndelag IKS. 

 

 

Sikre at godtgjøring av 
eierrepresentanter håndteres på 
riktig måte 

 

 

IKA Trøndelag IKS har hatt en praksis med å 
utbetale godtgjøring til eierrepresentantene. 
Dette har de ikke anledning til, da 
eierrepresentantene utøver et kommunalt 
tillitsverv og skal godgjøres i henhold til 
kommuneloven § 8-4. Administrativt ansatte 
som er valgt som eierrepresentanter utøver 
vervet innenfor ordinær arbeidstid og lønn. 

Malvik kommune har sendt skriftlig 
henvendelse til IKA Trøndelag IKS og bedt 
om at det ikke lenger utbetales 
møtegodtgjøring til kommunens 
eierrepresentant. 

 

 



 

 

Kommunene skal, i henhold til kommuneloven § 26-1, minst én gang i 
valgperioden utarbeide en eierskapsmelding som skal vedtas av kommunestyret 
selv. Eierskapsmeldingen skal inneholde kommunens prinsipper for eierstyring, 
samt en oversikt over selskaper, kommunale foretak og andre virksomheter som 
kommunen har eierinteresser eller tilsvarende interesser i og formålet med disse.  

Kommunedirektøren vil, som omtalt i tabellen over, legge fram forslag til revidert 
eierskapsmelding for Malvik kommune senest innen utgangen av 2024.  

 

 

Stig Roald Amundsen 
kommunedirektør 
 

Marte Bjørnelv 
rådgiver 

 

https://lovdata.no/lov/2018-06-22-83/%C2%A726-1

	Saksfremlegg
	Kommunedirektørens innstilling
	Saksdokumenter (ikke vedlagt)
	Saksopplysninger
	Konsekvenser for klima og miljø
	Økonomiske konsekvenser for kommunen
	Vurdering

